
 

 
Betraktelse inför Åttonde söndagen  

efter trefaldighet 
Bengt Ljungberg, komminister i Backa kyrka och Bäckebols kyrksal, delar med sig av sina 

tankar. Evangelietexten för Åttonde söndagen efter trefaldighet, hämtad ur 
Matteusevangeliet 7:13-14, finns utskriven i sin helhet på ordningen för gudstjänst i 

hemmet.  
 

Hjärtats ögon 

 

Tänk vad ögonen är viktiga. Vi säger att ögonen är själens spegel. För en tid sedan intervjuade 

Martin Wicklin i Söndagsintervjun i Sveriges Radio P1 DN's chefredaktör Peter Wolodarski. 

Martin Wicklin tyckte att det var oerhört skönt att möta en fysisk person i rummet vid 

intervjun, till skillnad från att mötas digitalt via en skärm, vilket hade skett flera gånger för 

honom tidigare. ”Jag ser dina ögon”, säger han till Peter Wolodarski. 

 

I evangelierna berättas ofta om blicken hos Jesus. I mötet med en ung man läser vi: ” Jesus 

såg på honom med kärlek och sade” (Mark 10:21). 

 

Andlig klarsyn handlar om det vardagsnära. Inte en annan värld och ett annat liv. Det kan vara 

att få sina inre ögon öppnade för sådant som är riktigt viktigt, viktigt, inte så viktigt och 

oviktigt. Vi får ordning på våra perspektiv. 

 

Jag hade inte alls planerat att gå till en optiker för att få min syn undersökt. Genom en 

kollision med en dörr där mina glasögon blev förstörda behövde jag självklart ordna med nya 

glasögon. Jag hade ingen tanke på att min syn hade förändrats sedan sist då jag var hos en 

optiker. Men styrkan på glasen behövde ändras. Jag tänker att denna erfarenhet kan motsvara 

att det är lätt att förlora synen med det som skulle kunna kallas hjärtas ögon. Ibland kan något 

negativt som vi är med om vara just en ögonöppnare för livets riktiga och verkliga värden. 

Vad betyder det att se på Jesus? Vad händer med mitt hjärtas ögon? Kan ögonkontakten med 

Jesus påverka mitt sätt att leva? 

 

Vi uppmanas i Bibeln: ”Låt oss ha blicken fäst vid Jesus (…) så att ni inte tröttnar och förlorar 

modet” (Heb 12:2-3). 

 

Med blicken på Jesus kan vi se vår synd. Vi kan få självkännedom. ”Hjälp mig att se och 

bryta med mina synder” är ord hämtade från Bön om förlåtelse och som ibland används i våra 

gudstjänster. ”Varför ser du flisan i din broders öga när du inte märker bjälken i ditt eget? Och 



hur kan du säga till din broder: Låt mig ta bort flisan ur ditt öga – du som har en bjälke i ditt 

öga?” (Matt 7:3-4). 

 

Med blicken på Jesus kan vi se hur dyrbara och älskade vi är av Gud. Och att det också gäller 

alla andra människor. 

 

Med blicken på Jesus ser vi den väg Gud kallar oss att gå. Jesus säger i evangeliet på söndag 

att det är en smal väg. Vad menar han med det? Kan det handla om att det är en väg, som till 

skillnad från den breda vägen, inte omedelbart och alltid visar sig vara den mest tilltalande 

vägen att gå. Den smala vägen handlar om att följa Jesus. Inte sig själv. Inte alltid majoriteter. 

Den smala vägen uttrycks i bönen Vår Fader: ”Låt ditt namn bli helgat. Låt ditt rike komma. 

Låt din vilja ske”. 


